
第十九届“茶阳杯”全国小学校际象棋团体赛简章

1. 本章程以中、英文公布。两份文件有差异，应以中文为准。

2. 宗旨：促进象棋活动，提倡传统文化

3. 主办机构：新加坡象棋总会与甘榜格南民众俱乐部

4. 赞助机构：新加坡茶阳(大埔)会馆

5. 比赛日期/时间：2024 年 11月 9 日（星期六），9am-5pm。比赛员需要在上午
9点前报到。

6. 比赛地点：甘榜格南民众俱乐部礼堂 385, Beach Road, S(199581)

7. 参赛资格：

7.1. 全国小学皆可派在籍学生组队参加。比赛设以下两个组:
公开组 初小组

学生的年级无限制，每间学校限报
4队

由小四或更低年级的学生组成，每校
也以 4 队为限

7.2. 每支队伍由3到4位学生组成。

7.3. 比赛中途，队伍之间不得调换比赛员。

8. 报名手续：
本次比赛由本章程公布日起至 2024 年 11 月 2日下午 5 时接受报名。有意参

赛者请依下列网址或扫描二维码上网填妥报名表格，并在表格中注明缴交报

名费的途径。

报名表格链接及二维码:

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSdJo1tDXlx1_OUneesq
ng1ARUuUxcI6358R3A8WOkHXGVP-ZQ/viewform?usp=sf_link

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSdJo1tDXlx1_OUneesqng1ARUuUxcI6358R3A8WOkHXGVP-ZQ/viewform?usp=sf_link
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSdJo1tDXlx1_OUneesqng1ARUuUxcI6358R3A8WOkHXGVP-ZQ/viewform?usp=sf_link


报名费：每队$40/=。学校可以选择以下任何一种方式缴交报名费：

 电子发票（E-Invoice)：凡学校注明通过电子发票交付报名费，本会将在

收到报名表格后通过政府的（E-Invoice）系统向学校发出发票。

 支票：选择以支票缴付报名费的学校，支票抬头请注明“Singapore

Xiangqi General Association”。支票请邮寄或交到新加坡象棋总会（51

Bishan St 13 #01-01, Singapore 579799）

9. 比赛制度：

9.1. 比赛采用积分编排一局制，轮数为七轮，由电脑软件编排。

9.2. 每轮每队派3人出场；每人只赛一局。

9.3. 对局记录：无需记录。

9.4. 比赛规则：采用世界象棋联合会的《世界象棋规例》。如有争议，裁判
长的判决为最后决定。

10.用时规定：

10.1. 每一局棋双方各有 15分钟，先用完时间者判超时作负。

10.2. 时间紧缺的一方，如果有明显优势，或已成“正和”局面，可以提 议
和棋；经裁判同意，该局即判和。

10.3. 在双方时间用尽之前，如已形成正和局面，裁判亦可判为和棋。

10.4. 比赛员迟到五分钟当弃权论。

11.比赛时间表：
报到 09:00

第一轮 09:30 – 10:15

第二轮 10:15 – 11:00



第三轮 11:00 – 11:40

午餐时间 11:40 – 13:00
*主办当局提供午餐（便当）

第四轮 13:00 – 13:45

第五轮 13:45 – 14:30

第六轮 14:30 – 15:15

第七轮 15:15 – 16:00

颁奖礼 16:15

12.颁奖礼：

12.1. 日期：2024 年 11 月 9 日（星期六）下午 4时 15分。

12.2. 地点：: 甘榜格南民众俱乐部礼堂

13. 奖励办法：

各组前八名（第一至第八名），将各获奖杯一座；队员也各获奖牌一枚。

14.比赛员衣著：

比赛员必须穿校服出赛。

15.本章程如有未尽善之处，主办者有权修订，无须另行通知。



19th "Chayang Cup" National Primary School Xiangqi Team
Championship

Rules and Regulations

1. This regulation is published in both Chinese and English. In case of any discrepancies, the
Chinese version shall prevail.

2. Objective: To promote Xiangqi activities and advocate traditional culture.

3. Organizers: Singapore Xiangqi General Association and Kampong Glam Community Club.

4. Sponsor: Singapore Chayang (Dabu) Association.

5. Date/Time of Competition: November 9, 2024, 9:00 am - 5:00 pm. Participants must report
before 9:00 am.

6. Venue: Kampong Glam Community Club Hall, 385 Beach Road, S(199581).

7. Eligibility:

a) All national primary schools may send teams of enrolled students to participate.
The competition will have two categories:

Open Category Junior Category

There are no grade restrictions for the
Open Category, with a limit of four teams
per school.

The Junior Category consists of students
from Primary 4 or lower, with a limit of
four teams per school.

b) Each team consists of 3 to 4 students.
c) Team members may not be switched between teams during the competition.

8. Registration Procedure: Registration is opened from now till 2 November 2024, 5pm.
Interested participants must complete the online registration form through the provided link
or QR code and indicate the method of payment for the registration fee in the form.

Registration form link and QR code:

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSdJo1tDXlx1_OUnees
qng1ARUuUxcI6358R3A8WOkHXGVP-ZQ/viewform?usp=sf_link

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSdJo1tDXlx1_OUneesqng1ARUuUxcI6358R3A8WOkHXGVP-ZQ/viewform?usp=sf_link
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSdJo1tDXlx1_OUneesqng1ARUuUxcI6358R3A8WOkHXGVP-ZQ/viewform?usp=sf_link


Registration Fee: $40.00 per team. School may choose one of the following methods of
payment:

o E-Invoice: For schools opting to pay via E-Invoice, an invoice will be issued to the
school through the government's E-Invoice system upon receipt of the registration
form.

o Cheque: Schools opting to pay by cheque should make the cheque payable to
"Singapore Xiangqi General Association" and mail or deliver it to the Singapore
Xiangqi General Association (51 Bishan St 13 #01-01, Singapore 579799).

o
9. Competition System:

o The competition adopts a single-round Swiss system with seven rounds, arranged by
computer software.

o Each team sends 3 players per round, and each player competes in one game per
round.

o Game recording: No recording of games is required.
o Rules: The competition will follow the World Xiangqi Federation's "World Xiangqi

Rules." In case of disputes, the chief arbiter's decision is final.
o

10. Time Control:
o Each player has 15 minutes per game. The player who runs out of time first loses.
o A player with a clear advantage or in a drawn position may propose a draw if time is

short, subject to the arbiter's approval.
o If a drawn position is reached before time runs out, the arbiter may also declare the

game a draw.
o Any player arriving more than five minutes late will be considered to have forfeited.
o

11. Competition Schedule:

Registration 09:00
Round 1 09:30 – 10:15
Round 2 10:15 – 11:00
Round 3 11:00 – 11:40

Lunch Break(Lunch [bento]will be provided
by the organizers)

11:40 – 13:00

.
Round 4 13:00 – 13:45
Round 5 13:45 – 14:30
Round 6 14:30 – 15:15
Round 7 15:15 – 16:00

Award Ceremony 16:15

12. Award Ceremony:

o Date: November 9, 2024 (Saturday) at 4:15 pm.

o Venue: Kampong Glam Community Club Hall.

13. Prizes: Trophies will be awarded to the top eight teams in each category, and team members
will receive medals.



14. Dress Code: Participants must wear their school uniforms during the competition.

15. The organizers reserve the right to amend this regulation without prior notice if there are any
omissions.
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